

နောက်ဆက်တွဲ ၃

ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်း ဦးတည်အုပ်စုဖွဲ့ ဆွေးနွေးခြင်း နည်းလမ်း



ကျေးဇူးတင်လွှာ

ဤလမ်းညွှန်ချက်များကို အမေရိကန် နိုင်ငံတကာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အေဂျင်စီ (USAID) မှတစ်ဆင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုရေးရာဗျူရို (BHA) ၏ ရက်ရောသောပံ့ပိုးမှုဖြင့် ပြုလုပ်ထားခြင်း ဖြစ်သည်။ အင်တာနယူးစ် (Internews) သည် "သတင်းအချက်အလက်နှင့် အန္တရာယ်များ- သတင်း အချက်အလက် ဂေဟစနစ်များသို့ အကာအကွယ်ပေးရေးနည်းဖြင့် ချဉ်းကပ်ခြင်း" လမ်းညွှန်ချက်တွင် ပါဝင်ခဲ့သူအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ထပ်လောင်း ပြောကြားလိုပါသည်။

Internews လမ်းညွှန်ချက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ရေးသားရေး အဖွဲ့ - Stijn Aelbers, Emily Cowlrick, Floriane Echegut, Lea Krivchenia, Haley McCain, Irene Scott။

ပရောဂျက် အကြံပေးအဖွဲ့နှင့် အကဲဖြတ်စိစစ် သုံးသပ်သူများ- Nadia Akmoun (IOM), Raphael Bacot (REACH), Adrienne Brooks (Mercy Corps), Stuart Campo (OCHA), Victoria Dangond Peralta (Internews), Marina Di Lauro (Oxfam), Katie Drew (GPC), Marie Dozin (GPC), Tiffany Easthom (Nonviolent Peaceforce), Giovanna Federici (NRC), Andre Heller (IRC), Séverine Lacroix (IOM), Anahi Lacucci (UNHCR), Francesco Michele (GPC), Briana Orr (IRC), Nathaniel Raymond (Yale University), Joelle Rizk (ICRC), Fausto Spiga (REACH), Mark Silverman (ICRC), Kathrine Starup (DRC), Craig Twitt (Internews), John Warnes (UNHCR)။

ဒီဇိုင်းနှင့် သရုပ်ဖော်ပုံများ- Corneliu Comendant, Emily Cowlrick, Floriane Echegut, Julia Huang, Ganaëlle Tilly

ဤအရင်းအမြစ်များကို Community Voices for Better Protection (CVBP) ပရောဂျက်၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုအဖြစ် ဖန်တီးထားပါသည်။ ဤပရောဂျက်သည် လူသားချင်းစာနာထောက်ထား မှုဆိုင်ရာ နယ်ပယ်လုပ်သားများ၊ အထူးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးအေဂျင်စီများ၊ မီဒီယာနှင့် အခြား သတင်းအချက်အလက်ပေးသူများ၏ ရှုထောင့်မှ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အခြေအနေ များတွင် သတင်းအချက်အလက်များနှင့် ဆက်စပ်နေသော အန္တရာယ်များကို နားလည်ရန် ရည်ရွယ် ပါသည်။ ၂၀၂၂-၂၃ ခုနှစ်တွင် အီရတ်၊ မာလီ နှင့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ သုံးခုတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သော ကွင်းဆင်း လုပ်ငန်းကို အသုံးပြု၍ ဤအရင်းအမြစ်များသည် နားလည်မှုနှင့် အန္တရာယ်နှင့် သတင်းအချက်အလက် ဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်မှုကာလချက်ကို ဖြေရှင်းရန် လုပ်ဆောင်ပေးပါသည်။

ဤလမ်းညွှန်ချက်များ တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန် သုံးသပ်ချက်များ သို့မဟုတ် အကြံပြုချက်များ ရယူလို ပါက ကျေးဇူးပြု၍ Internews လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာအသင်းကို info@internews.org မှတစ်ဆင့် ဆက်သွယ်ပေးပါ။

© Internews အောက်တိုဘာလ ၂၀၂၃။ ဤထုတ်ဝေမှုသည် မူပိုင်ခွင့်ရှိသော်လည်း အရင်းအမြစ်ကို အပြည့်အဝ အသိအမှတ်ပြုဖော်ပြပါက စည်းရုံးလှုံ့ဆော်ခြင်း၊ လှုပ်ရှားမှုများ၊ ပညာရေးနှင့် သုတေသန ပြုလုပ်ခြင်းတို့အတွက် စာသားများကို အခမဲ့ အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။ သက်ရောက်မှုကို အကဲဖြတ်ရန် အတွက် ထိုသို့အသုံးပြုမှုအားလုံးကို ၎င်းတို့ထံ မှတ်ပုံတင်ပေးရန် မူပိုင်ခွင့်ပိုင်ရှင်များက တောင်းဆို ပါသည်။ အခြားအခြေအနေများတွင် ကူးယူရန်အတွက်ဖြစ်စေ၊ အခြားထုတ်ဝေမှုများတွင် ပြန်လည် အသုံးပြုရန်အတွက်ဖြစ်စေ၊ ဘာသာပြန်ဆိုရန် သို့မဟုတ် ဆီလျော်အောင်ပြုပြင်ရန်အတွက်ဖြစ်စေ ခွင့်ပြုချက်ရယူရန် လိုအပ်ပါသည်။ ဤထုတ်ဝေမှုရှိ သတင်းအချက်အလက်များသည် ထုတ်ဝေချိန် တွင် မှန်ကန်မှုရှိပါသည်။

နောက်ဆက်တွဲ ၃ - ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်း ဦးတည်အုပ်စုဖွဲ့ ဆွေးနွေးခြင်း နည်းလမ်း ဤနည်းလမ်း၏ ရည်ရွယ်ချက်

ဤဦးတည်အုပ်စုဖွဲ့ ဆွေးနွေးခြင်းနည်းလမ်းသည် ဒေသတွင်း သတင်းအချက်အလက်ရေးရာ လုပ်ဆောင်သူများကို သတင်းအချက်အလက်နှင့်ဆက်စပ်သည့် ကာကွယ်ရေးအန္တရာယ်များအကြောင်း ပိုမိုသိရှိနားလည်စေရန် ကူညီလမ်းညွှန်ပေးနိုင်ပါသည်။ ဤနည်းလမ်းပါ မေးခွန်းများသည် သီးသန့်အကြောင်းအရာအတွက် ပြင်ဆင်ထားခြင်းမဟုတ်သဖြင့် လူထုနှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ခြင်း မပြုမီ ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေနှင့် ဘာသာစကား(များ)နှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ ဤဦးတည်အုပ်စုဖွဲ့ ဆွေးနွေးခြင်းနည်းလမ်းသည် မိုဂျူး ၃ တွင်ဖော်ပြထားသည့် သတင်းအချက်အလက် ကာကွယ်ရေး သုံးသပ်လေ့လာချက်မူဘောင်ပါ မဏ္ဍိုင်လေးခုနှင့်ဆက်စပ်သည့် သတင်းအချက်အလက်များကို ရယူရာတွင် အကူအညီပေးရန် ရေးဆွဲထားသည်။ သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်ကာကွယ်ရေးအန္တရာယ်များအား လျော့ချခြင်း - သုံးသပ်လေ့လာချက်မူဘောင်တစ်ခု။ နည်းလမ်း၏ အပိုင်းတစ်ခုစီသည် ခေါင်းစဉ်တစ်ခုအား အခြားသော အကြောင်းအရာများကို မမှီငြမ်းဘဲ အသုံးပြုနိုင်စေရန် ပြင်ဆင်ရေးဆွဲထားပါသည်။ သို့သော် သင်အသုံးပြုရန် ဦးတည်ရေးဆွဲထားသည့် နည်းလမ်းများတွင် ဤပုံစံပါ အပိုင်းတစ်ခုတည်းသာ ထည့်သွင်းအသုံးပြုရန် ရည်ရွယ်ထားပါက သင်ဆောင်ရွက်မည့် လေ့လာသုံးသပ်ချက်အတွက် လိုအပ်သော အချက်အလက်အားလုံး ပါဝင်ကြောင်း သေချာပါစေ။ သင့်တင့်သော ဆွေးနွေးရန် ကြာမြင့်ချိန်အတွင်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးနိုင်မှုကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားပြီး သင့်လိုအပ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီအောင် ပြင်ဆင်သုံးစွဲရန် တုံ့ဆိုင်းမနေပါနှင့်။ ဦးတည်အုပ်စုဖွဲ့ ဆွေးနွေးခြင်း (FGD) ချောမွေ့အောင် လမ်းညွှန်ချက်ရရှိရန် "ချောမွေ့စေရေး ဆွေးနွေးမှု" လုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ပတ်သက်မှုကို ဆန်းစစ်ရန်အတွက် UNHCR ကိရိယာကို ကြည့်ပါ။ နမူနာကောက်ယူမှုသည် လူထုကို ကိုယ်စားပြုသင့်ပြီး လူအစုအဖွဲ့များအကြား အာဏာကို ဟန်ချက်ညီအောင် ခွဲဝေကျင့်သုံးပုံ နည်းလမ်းများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားသင့်သည်။



i PAF သတင်းအချက်အလက်ကွယ်ရေး သုံးသပ်လေ့လာချက်မူဘောင်

အကြောင်းအရာ

အကျပ်အတည်း အကြောင်းအရာနှင့် ဆက်စပ်သော အာဏာကို ဟန့်ချက်ညီအောင် ခွဲဝေ ကျင့်သုံးပုံနည်းလမ်းများ	ယဉ်ကျေးမှု၊ နိုင်ငံရေး နှင့် လူမှုစီးပွားရေး အခင်းအကျင်း	အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ၊ ဥပဒေနှင့် စံနှုန်းဆိုင်ရာ အခင်းအကျင်း	ရှေးရိုးထုံးစံနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ် သတင်း အချက်အလက် အခင်းအကျင်း
--	--	--	--

သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှု

ထိခိုက်ခံရသည့် ရုပ်ရှင် အသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် သတင်း အချက်အလက် ပံ့ပိုးပေးသူများ အပေါ် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်ကာကွယ်ရေးခြိမ်းခြောက်မှု	သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုအတွက် အဓိက လုပ်ဆောင်သူများ	သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ် ကာကွယ်ရေး ခြိမ်းခြောက်မှု၏ ဇစ်မြစ်
---	--	---

သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်ကာကွယ်ရေးခြိမ်းခြောက်မှု၏ အကျိုးသက်ရောက်မှု

ထိခိုက်ခံရသည့် ရုပ်ရှင် အသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် သတင်း အချက်အလက် ပံ့ပိုးပေးသူများ၏ ဝိသေသလက္ခဏာများ	သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်ကာကွယ်ရေး ခြိမ်းခြောက်မှုများ၏ နောက်ဆက်တွဲအကျိုးဆက်	ထိခိုက်ခံရသော ရုပ်ရှင် အသိုင်းအဝိုင်းများ နှင့် သတင်းအချက်အလက် ပံ့ပိုး ပေးသူများ၏ ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းရေး နည်း ဗျူဟာများ
---	---	--

သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်ကာကွယ်ရေးခြိမ်းခြောက်မှုကို ကိုင်တွယ်ဖြေ ရှင်းရန် ရှိပြီးသား စွမ်းရည်များ

ထိခိုက်ခံရသည့် ရုပ်ရှင် အသိုင်းအဝိုင်းများ (တစ် ဦးချင်း/ မိသားစုအဆင့် အလိုက်) ၏ စွမ်းဆောင် ရည်များ	ထိခိုက်ခံရသည့် ရုပ်ရှင် အသိုင်းအဝိုင်းများ (ဒေသန္တရအဆင့် တွင်) ၏ ဒေသဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းယန္တရား များနှင့် စွမ်းဆောင်ရည် များ	ဒေသန္တရ၊ ဒေသတွင်း နှင့် နိုင်ငံအဆင့် မီဒီယာ များ၏ စွမ်းဆောင်ရည် များ	အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ၊ အခြား ယန္တရားများ နှင့် လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည်များ
--	--	--	--



မိတ်ဆက် လေ့ကျင့်ခန်းများ

သတင်းအချက်အလက် လိုအပ်ချက်များနှင့် အန္တရာယ်များအကြား (အခြားသော လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှု လိုအပ်ချက်များနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး အန္တရာယ်များနှင့် မတူညီ) ဆွေးနွေးမှုများအား ဘောင်သတ်မှတ်ရာတွင် ပံ့ပိုးသူအား ကူညီရန် ဆက်ရှင်တစ်ခုစီ၏ အစတွင် မိတ်ဆက် လေ့ကျင့်ခန်း လုပ်ဆောင်ရန် တိုက်တွန်းပါသည်။ (အသေးစိတ်အချက်အလက်များရရှိရန် အောက်ပါ အပိုင်းတစ်ခုစီကို ကြည့်ပါ။)။ ဤလေ့ကျင့်ခန်းများကို ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ စာတတ်မြောက်မှုအဆင့် (သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာများ အသုံးပြုတတ်ခြင်း အပါအဝင်) နှင့် သတင်းအချက်အလက်ချန်နယ်အမျိုးမျိုးကို ၎င်းတို့ ရယူအသုံးပြုခွင့်နှင့် ကိုက်ညီ အောင် ပြင်ဆင်သင့်သည်။

ဦးတည်အုပ်စုဖွဲ့ဆွေးနွေးခြင်း လမ်းညွှန်

က။ ခေါင်းစဉ် ၁ - သတင်းအချက်အလက် ရယူအသုံးပြုခွင့်ကို ပိတ်ပင်ခြင်း

အသိပေးချက် - ထိခိုက်ခံရသည့် အသိုင်းအဝိုင်းများအနေဖြင့် အခြေခံအခွင့်အရေးများကို ခံစားရန်နှင့် ၎င်းတို့၏အခြေခံလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းရန် စွမ်းဆောင်ရည်များကို ဟန့်တားလောက်အောင် သတင်းအချက်အလက် လွတ်လပ်စွာ ဖန်တီး၊ မျှဝေ၊ ရှာဖွေပြီး ရယူခြင်းကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ပုံစံဖြင့် အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ပျက်စီးစေပါက သတင်းအချက်အလက် ရယူအသုံးပြုခွင့်ကို ပိတ်ပင်ခြင်း ကို ဖော်ဆောင်ပါသည်။ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားသူများသည် ထိခိုက်ခံရ သည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဝန်ဆောင်မှုများအကြောင်း သတင်းအချက်အလက်များ ရှာဖွေရယူနိုင်ရန်နှင့် အဆိုပါဝန်ဆောင်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ တုံ့ပြန်ချက် နှင့် တိုင်ကြားချက်များကို ဖန်တီးမှုဝေခံမည့် ဘေးကင်းလုံခြုံ၍ အဓိပ္ပါယ်ရှိသော လမ်းကြောင်းများ ကို ပံ့ပိုးပေးရန် တာဝန်ရှိသည်။ ပိုမိုသိရှိလိုပါက ဆက်ရှင် ၂၊ မိုဂျူး ၃ တွင် ကြည့်ပါ။

မိတ်ဆက်လေ့ကျင့်ခန်း ပြင်ဆင်ခြင်း -

ဦးတည်အုပ်စုဖွဲ့ ဆွေးနွေးခြင်း (FGD) မတိုင်မီ ပြင်ဆင်ထားသည့် ကားချပ်ဇယား (flipchart) ကို အသုံးပြုပါ။ မေးခွန်း ၁ အတွင်း ၎င်းတို့အတွက် အရေးကြီးဆုံး ခေါင်းစဉ်ကို မဲပေးရန် ပါဝင် သူတစ်ယောက်လျှင် စက္ကူ/ကျောက်ခဲ သုံးခုစီ ပေးပါ။ ပါဝင်သူများ မဲပေးပြီးပါက ဆွေးနွေးရ မည့် ကျန်ရှိ ခေါင်းစဉ်များအတွက် ဘောင်သတ်မှတ်ရန် မဲအများဆုံးရသည့် ခေါင်းစဉ်သုံးခုကို အသုံးပြုပါ။ ပါဝင်သူများအနေဖြင့် သတင်းအချက်အလက်ကို ရယူအသုံးပြုခွင့် ကန့်သတ်ထား သည့်နေရာတွင် ခေါင်းစဉ်အတွင်း ထပ်တိုးခေါင်းစဉ်ထည့်ရန် တောင်းဆိုကောင်း တောင်းဆိုနိုင် ပါသည် - အချိန်ကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားပြီး ၎င်းတို့ ဆွေးနွေးရန် တိုက်တွန်းပါသည်။ **ပန်းတိုင်သည် သတင်းအချက်အလက်ကို ဘေးကင်းလုံခြုံပြီး အဓိပ္ပါယ်ရှိစွာ ရယူအသုံးပြုခွင့်နှင့်ပတ်သက်၍ အဓိကထား ဆွေးနွေးရန်ဖြစ်ကြောင်း သတိရပါ။**

မည်သည့်ခေါင်းစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းအချက်အလက်များ သင် ပိုမို လိုအပ်သော်လည်း လက်လှမ်းမီရန် အခက်အခဲများ ရှိပါသလဲ။

၁ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ - ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အန္တရာယ်၏ အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုချက်များ - “လုပ်ကြံ သတင်းဖြန့်ခြင်းနှင့် သတင်းအချက်အလက် ရယူအသုံးပြုခွင့်ကို ပိတ်ပင်ခြင်း”

	သတင်းအချက်အလက် လိုအပ်မှု အမျိုးအစား	စုစုပေါင်း
၁	ငွေကြေး အကူအညီ	
၂	အခြေခံလိုအပ်ချက်များ (အစားအစာ၊ အဝတ်အစား၊ သန့်ရှင်းမှု)	
၃	တရားဝင် စာရွက်စာတမ်း	
၄	အသက်မွေးဝမ်းကြောင်း အခွင့်အလမ်းများ	
၅	ကလေးသူငယ်စောင့်ရှောက်ရေး နှင့် ပညာရေး	
၆	အရွယ်ရောက်ပြီးသူများအတွက် ပညာရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းမှ လေ့ကျင့်သင်ကြားရေး	
၇	ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ဆေးဝါး	
၈	စိတ်ကျန်းမာရေးနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့	
၉	အထူးလိုအပ်ချက်များရှိသော ပုဂ္ဂိုလ်များအတွက် အထောက်အပံ့ (မသန်စွမ်းမှုများ)	
၁၀	အိုးအိမ်၊ မြေယာနှင့် ဥစ္စာပစ္စည်းပိုင်ဆိုင်မှု အခွင့်အရေးများ	
၁၁	နိုင်ငံရေး	
၁၂	ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်ခွာရွှေ့ပြောင်းရသူများ (IDPs) အတွက် မူရင်းနေရာသို့ ပြန်လည်ခြေချခွင့်	
၁၃	လုံခြုံရေး	
၁၄	လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စခန်းစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့သို့ မည်သို့ တို့ပြန်အကြံပြုချက်များကို မည်သို့ပေးပြီး လိုအပ်ချက်များကို မည်သို့တင်ပြရပါမလဲ။	
၁၅	ကျား/မ အခြေပြု အကြမ်းဖက်မှု	
၁၆	အခြား -	

လမ်းညွှန်မေးခွန်းများ

ခေါင်းစဉ် ၁ အပိုင်း ၁ - ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ သတင်းအချက်အလက် လိုအပ်ချက်များနှင့် လုံခြုံဘေးကင်း၍ အဓိပ္ပါယ်ရှိစွာ ရယူအသုံးပြုခွင့်ဆိုင်ရာ အတားအဆီးများ။

- ဤအကြောင်းအရာနှင့် ပတ်သက်၍ မည်သည့် သတင်းအချက်အလက်ကို သင် လိုအပ်ပါသလဲ။
- ဤခေါင်းစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ဘာကြောင့် သတင်းအချက်အလက်များ ရရှိရန် ခက်ခဲနေသလဲ။ (ဘာသာစကား၊ သတင်းအချက်အလက်၏ ရင်းမြစ် သို့မဟုတ် ချန်နယ်ကို ရယူအသုံးပြုခွင့်၊ ဤခေါင်းစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းအချက်အလက် မရရှိခြင်း၊ သတင်းအချက်အလက်၏ တိကျမှုကို အတည်ပြုရန် ခက်ခဲခြင်း၊ ဤခေါင်းစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းအချက်အလက် ရှာဖွေရန် ကြောက်နေခြင်း)



- ရယူအသုံးပြုခြင်းမှ သင့်အား တမင် ကန့်သတ်တားဆီးထားသည့် သတင်းအချက်အလက် ရှိသည်ဟု သင် ထင်ပါသလား။ (မည်သို့သော သတင်းအချက်အလက်ပါလဲ၊ ဘာကြောင့်ပါလဲ၊ မည်သူထံတွင် တာဝန်ရှိပါသလဲ။)
- အချို့သော အကြောင်းပြချက်များကြောင့် ဆွေးနွေးရန် မဖြစ်နိုင်ဟု သင်ယူဆထားသော်လည်း မဆွေးနွေးမဖြစ် ဆွေးနွေးရမည်ဟု သင် ခံစားရသည့် ခေါင်းစဉ်များ ရှိပါသလား။
- ဤအခြေအနေ၏ အကျိုးဆက်များက ဘာတွေပါလဲ။

i PAF

- “လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာ”နှင့် “သမားရိုးကျနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်မီဒီယာမြင်ကွင်း” “အကြောင်းအရာ”မဏ္ဍိုင်၏ မဏ္ဍိုင်ခွဲ
- “ထိခိုက်ခံရသည့် ရုပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများအတွက် လက်ရှိ သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့်ခြိမ်းခြောက်မှု”မဏ္ဍိုင်၏ မဏ္ဍိုင်ခွဲများအားလုံး
- “ထိခိုက်ခံရသည့် ရုပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် သတင်းအချက်အလက်ရေးရာ လုပ်ဆောင်သူများအပေါ် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့်ခြိမ်းခြောက်မှု၏ အကျိုးသက်ရောက်မှု”မဏ္ဍိုင်၏ မဏ္ဍိုင်ခွဲများအားလုံး။

ခေါင်းစဉ် ၁ အပိုင်း ၂ - သတင်းအချက်အလက် ရယူအသုံးပြုခွင့် တိုးတက်စေရန် ရုပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းအခြေပြု ဖြေရှင်းရန် နည်းလမ်းများ။

- သတင်းအချက်အလက်များကို ရယူအသုံးပြုရန်နှင့် မျှဝေရန် မည်သို့သော ဆက်သွယ်ရေးနည်းလမ်းကို သင် ပို့နှစ်သက်ပါသလဲ (မျက်နှာချင်းဆိုင် တွေ့ဆုံခြင်း၊ ရေဒီယို၊ တီဗီ၊ တယ်လီဖုန်း၊ အွန်လိုင်းသတင်းအချက်အလက်)။ ဘာကြောင့်ပါလဲ။
- သင်သုံးနေကျနည်းလမ်းများကို အသုံးပြု၍ မရခဲ့ပါက သတင်းအချက်အလက်များ ရယူအသုံးပြုနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းဗျူဟာများ သင့်ထံတွင် ရှိပါသလား။ အဆိုပါ နည်းဗျူဟာများက အပြုသဘော သို့မဟုတ် အဖျက်သဘော ဆောင်ပါသလား - ထိုခေါင်းစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းအချက်အလက် ရယူရာတွင် အန္တရာယ်များ ရင်ဆိုင်ရန် လိုအပ်ပါသလား။
- ဤခေါင်းစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းအချက်အလက် ရယူအသုံးပြုခွင့် တိုးတက်အောင် ဘာလုပ်ပေးနိုင်မလဲ။ အခြေအနေကို ပြောင်းလဲရန် မည်သူသည် အကောင်းဆုံးနေရာတွင် ရှိနိုင်မည်ဟု သင်ထင်ပါသလဲ။ (လူပုဂ္ဂိုလ်၊ ရုပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်း၊ အသိုင်းအဝိုင်း ခေါင်းဆောင်များ၊ ဒေသအာဏာပိုင်များ၊ မီဒီယာ၊ အစိုးရ၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်သူ၊ စသဖြင့်)

- “ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် သတင်းအချက်အလက်ရေးရာ လုပ်ဆောင်သူများအပေါ် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့် ခြိမ်းခြောက်မှု၏ အကျိုးသက်ရောက်မှု” မဏ္ဍိုင်၏ “ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ ဖြေရှင်းရေးနည်းဗျူဟာများ” မဏ္ဍိုင်ခွဲ
- “သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့် ခြိမ်းခြောက်မှုကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် ရှိရင်စွဲ စွမ်းရည်များ” မဏ္ဍိုင်၏ ဆက်ရှင်များအားလုံး
- + ဤဆက်ရှင်ပါ မေးခွန်းများသည် ဒေသမီဒီယာများနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်သူများအား စီမံကိန်းများကို မည်သို့ ရေးဆွဲသင့်ကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့၏ ဆက်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းများကို ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ အကြံပြုချက်များနှင့် ကိုက်ညီအောင် မည်သို့ပြင်ဆင်သင့်ကြောင်းကိုလည်း လမ်းညွှန်ပေးပါသည်။

ခေါင်းစဉ် ၁ အပိုင်း ၃ - တုံ့ပြန်အကြံပြုချက်နှင့် တိုင်ကြားမှု လုပ်ထုံးယန္တရားများ။

- လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ သို့မဟုတ် စခန်းစီမံခန့်ခွဲရေးသို့ လိုအပ်ချက်များ၊ တုံ့ပြန်အကြံပြုချက် သို့မဟုတ် ပြဿနာများ/တိုင်ကြားမှုများ မည်သို့ တင်ပြရမည်ကို သင် သိပါသလား။
- လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ သို့မဟုတ် အစိုးရသို့ သင် သတင်းပို့ဖူးပါသလား။
 - ▶ ပို့ဖူးပါက ဘာကို သတင်းပို့ခဲ့ပြီး ရလဒ်နှင့်ပတ်သက်၍ သင် ကျေနပ်မှု ဘယ်လောက်ရှိပါသလဲ။
 - ▶ သတင်းမပို့ဖူးပါက ဘာကြောင့် သတင်းမပို့ခဲ့ပါသလဲ (မည်သို့ သတင်းပို့ရမည်ကို မသိရှိပါ၊ သတင်းပို့ရမည်ကို ကြောက်ရွံ့သည်၊ သတင်းပို့ခြင်းက ခြားနားမှုမရှိစေသည်ဟု ထင်သည်၊ စသဖြင့်)။

- “ထိခိုက်ခံရသည့် ရုပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် သတင်းအချက်အလက်ရေးရာ လုပ်ဆောင်သူများအပေါ် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့် ခြိမ်းခြောက်မှု၏ အကျိုးသက်ရောက်မှု” မဏ္ဍိုင်၏ “ထိခိုက်ခံရသည့် ရုပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ ဖြေရှင်းရေးနည်းဗျူဟာများ” မဏ္ဍိုင်ခွဲ
- “သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့် ခြိမ်းခြောက်မှုကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် ရှိရင်းစွဲ စွမ်းရည်များ” မဏ္ဍိုင်၏ မဏ္ဍိုင်များအားလုံး။
- + ဤအပိုင်းပါ မေးခွန်းများသည် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်သူများကို လက်ရှိ တုံ့ပြန်အကြံပြုချက်နှင့် တိုင်ကြားမှု ယန္တရားစနစ်ကို အကဲဖြတ်ရန်နှင့် အဆိုပါ ယန္တရားစနစ်များ အားကောင်းစေရန် ရုပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ ဦးစားပေးစိတ်ဝင်စားသည့် သတင်းအချက်အလက်များ ရယူရာတွင်လည်း ပံ့ပိုးကူညီပေးမည်ဖြစ်သည်။

ထောက်ပံ့ကူညီသူအတွက် မှတ်စု - အကယ်၍ ဤခေါင်းစဉ်ကို အခြားသော ခေါင်းစဉ်နှစ်ခုအပေါ် မမှီငြမ်းဘဲဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ထိခိုက်ခံရသူများ၏ စွမ်းရည်များနှင့် ထိခိုက်လွယ်မှုအခြေအနေဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ကောက်ယူနိုင်ရန် ခေါင်းစဉ် ၃ - သတင်းအချက်အလက် အသုံးပြုတတ်ခြင်း၊ ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာများ အသုံးပြုတတ်ခြင်းနှင့် အလေ့အထနည်းလမ်းများမှ မေးခွန်းအချို့ကို ထပ်ထည့်ရန် လိုအပ်နိုင်ပါသည်။

ခ။ ခေါင်းစဉ် ၂ - လုပ်ကြံသတင်းဖြန့်ခြင်း၊ သတင်းမှားဖြန့်ခြင်းနှင့် ကောလာဟလများ

အသိပေးချက် - လုပ်ကြံသတင်းဖြန့်ခြင်းဆိုသည်မှာ ထိခိုက်နစ်နာစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် သတင်းမှားများကို တမင်တကာ ဖြန့်ဝေခြင်းဖြစ်ပြီး၊ "လူထုကို လမ်းလွဲစေပြီး ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးအနေဖြင့် လူထု၏ သိပိုင်ခွင့်နှင့် လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ သတင်းအချက်အလက်များကို ရှာဖွေခွင့်၊ လက်ခံရယူခွင့်နှင့် ဖြန့်ဝေခွင့်တို့ကို ထိခိုက်စေပါသည်။"။ ၎င်းတို့ကို သတင်းမှားပေးရန် တမင်တကာ ရည်ရွယ်ချက်ရှိ မရှိနှင့် ပတ်သက်၍ ရုပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်း၏ အမြင်သက်သက်ချည်းဖြင့် လုပ်ကြံသတင်းဖြန့်သည်ဟု ဆုံးဖြတ်ရန် မလုံလောက်ပါ။ လုပ်ကြံသတင်းဖြန့်ကြောင်း အတည်ပြုနိုင်ရန် အခြားသော အကြောင်းအရာများ ထပ်မံလိုအပ်ပါသည်။ သတင်းမှားကို မည်သည့်အချိန်တွင် အမှုမဲ့အမှတ်မဲ့ ဖြန့်ဝေတတ်ကြောင်းနှင့် သတင်းအချက်အလက်ကို အတည်ပြုရန် အတားအဆီးများကြောင့် ကောလာဟလများ တည်ရှိနေတတ်ချိန်တို့ကို နားလည်နိုင်ရန် သတင်းမှား ဖြန့်ဖြူးခြင်းနှင့် ကောလာဟလများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားသင့်ပါသည်။ ပိုမိုသိရှိလိုပါက ဆက်ရှင် ၂၊ မိုဂျူး ၃ တွင် ကြည့်ပါ။

မိတ်ဆက်လေ့ကျင့်ခန်း ပြင်ဆင်ခြင်း -

ဦးတည်အုပ်စုဖွဲ့ ဆွေးနွေးခြင်း (FGD) မတိုင်မီ ပြင်ဆင်ထားသည့် ကားချပ်ဇယား (flipchart) ကို အသုံးပြုပါ။ ၎င်းတို့ အယုံကြည်ရဆုံးနှင့် လက်လှမ်းအမီဆုံး သတင်းရင်းမြစ်ကို မဲပေးရန် ပါဝင်သူတစ်ယောက်လျှင် စက္ကူ/ကျောက်ခဲ သုံးခုစီ ပေးပါ။ ပါဝင်သူများ မဲပေးပြီးပါက ဆွေးနွေးမှုကို ဘောင်သတ်မှတ်ရန် မဲအများဆုံးရသည့် ရင်းမြစ် သုံးခုကို အသုံးပြုပါ။ ပါဝင်သူများအနေဖြင့် သတင်းအချက်အလက်ကို ရယူအသုံးပြုခွင့် ကန့်သတ်ထားသည့်နေရာတွင် ခေါင်းစဉ်အတွင်း ထပ်တိုးခေါင်းစဉ်ထည့်ရန် တောင်းဆိုကောင်း တောင်းဆိုနိုင်ပါသည် - အချိန်ကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားပါ။ ဆိုရှယ်မီဒီယာ ပလက်ဖောင်းများ (Facebook၊ TikTok၊ Twitter စသဖြင့်) တို့သည် ရင်းမြစ် မဟုတ်ကြောင်း သတိရပါ - ဆိုရှယ်မီဒီယာ ပလက်ဖောင်းပေါ်တွင် မည်သူက သတင်းအချက်အလက်များ ပို့စတင်ခဲ့ပါသလဲ (တိုက်ရိုက် ဖန်တီးခြင်းဖြစ်စေ အခြားရင်းမြစ်တစ်ခုမှ ဖန်တီးထားသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို မျှဝေခြင်း ဖြစ်စေ)။ ဤလေ့ကျင့်ခန်းသည် ဆွေးနွေးမှုမစတင်မီ ရင်းမြစ်များနှင့် ချန်နယ်များအကြောင်း အယူအဆကို ပါဝင်သူများနှင့် ဆွေးနွေးရန် အခွင့်အလမ်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ **ပန်းတိုင်သည် မှန်ကန်တိကျသောသတင်းအချက်အလက်ကို ရယူအသုံးပြုခွင့်နှင့် ပတ်သက်၍ အဓိကထား ဆွေးနွေးရန်ဖြစ်ကြောင်း သတိရပါ။**

ထိခိုက်လွယ်သော အကြောင်းအရာများနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းအချက်အလက်များကို သင့်အားပေးရန် မည်သူ့ကို ယုံကြည်မှုအရှိဆုံးပါလဲ။

	သတင်းအချက်အလက် ပံ့ပိုးသူ အုပ်စုများ	စုစုပေါင်း
၁	မိသားစုနှင့် မိတ်ဆွေများ	
၂	အိမ်နီးချင်းများနှင့် အခြားသော ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းဝင်များ	
၃	ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်	
၄	အသိုင်းအဝိုင်း စခန်းခေါင်းဆောင်	
၅	အသိုင်းအဝိုင်း ခေါင်းဆောင်များ (အမျိုးသမီး ခေါင်းဆောင်များ၊ လူငယ် ခေါင်းဆောင်များ)	
၆	ဓလေ့ရှိရာ ခေါင်းဆောင်	
၇	ဒေသတွင်း မီဒီယာ	
၈	နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ မီဒီယာ	
၉	နိုင်ငံတကာ မီဒီယာ	
၁၀	ဒေသတွင်း အစိုးရ	
၁၁	တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ	
၁၂	ပြည်ထောင်စု အစိုးရ (ဝန်ကြီးဌာနများ၊ စသဖြင့်။)	
၁၃	စခန်း စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့	
၁၄	ဒေသတွင်း အဖွဲ့အစည်း	
၁၅	နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း	
၁၆	နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်း	
၁၇	အခြား:	

လမ်းညွှန်မေးခွန်းများ

ခေါင်းစဉ် ၂ အပိုင်း ၁ - ထိခိုက်ခံရသည့် ရုပ်ရှင်အသိုင်းအဝိုင်းများမှ စိတ်ဝင်စားသော သတင်းအချက်အလက်များနှင့် တိကျသော သတင်းအချက်အလက်များ ရရှိရန် အတားအဆီးများ။

- ဤရင်းမြစ်များကို သင် ဘာကြောင့် ရွေးချယ်ခဲ့ပါသလဲ။ (ယုံကြည်မှု၊ ဘာသာစကား၊ နီးစပ်မှု၊ အာဏာရှိသူတစ်ဦး၊ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ရယူအသုံးပြုနိုင်မှု၊ စသဖြင့်။)။ သင်မယုံကြည်နိုင်မည့် ခေါင်းစဉ်အကြောင်းအရာများ ရှိပါသလား။
- လုံလောက်သော သတင်းရင်းမြစ်များကို သင် ရယူအသုံးပြုခွင့်ရှိပါသလား။ အဆိုပါ သတင်းရင်းမြစ်များသည် သင့်အတွက် ဘေးကင်းလုံခြုံပြီး အလွယ်တကူ ရယူအသုံးပြုနိုင်သည့် ဆက်သွယ်ရေး ချန်နယ်များနှင့် ပလက်ဖောင်းများကို အသုံးပြုပါသလား။
- သင့်အနေဖြင့် မှန်ကန်မှု မရှိဟု ထင်ထားသည့် အရေးကြီးအကြောင်းအရာများအကြောင်း သတင်းအချက်အလက်များကို အမှတ်မထင် တွေ့ဖူးပါသလား။
 - ▶ သတင်းအချက်အလက်များက ဘာတွေပါလဲ။ ရင်းမြစ်က ဘယ်သူပါလဲ။ မည်သည့် ပလက်ဖောင်းကို အသုံးပြုခဲ့ပါသလဲ။ သင့်ရုပ်ရှင်အသိုင်းအဝိုင်းတွင်း ပြန့်နှံ့နေသည့် အဆိုပါ အတည်မပြုထားသော သို့မဟုတ် သတင်းမှားများ၏ အကျိုးဆက်များက ဘာ ဖြစ်သည်ဟု သင်ထင်ပါသလဲ။
 - ▶ အဆိုပါသတင်းမှားများကို ထိခိုက်နစ်နာစေရန် တမင်ရည်ရွယ်ပြီး ဖြန့်ဝေခဲ့သည် သို့မဟုတ် သတင်းအချက်အလက် မှားယွင်းနေသည်ကို သတိမပြုမိဘဲ တစ်စုံတစ်ယောက်က မှားယွင်း ဖြန့်ဝေခဲ့သည်ဟု သင်ထင်ပါသလား။

i PAF

- “လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာ”နှင့် “သမားရိုးကျနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်မီဒီယာမြင်ကွင်း” “အကြောင်းအရာ”မဏ္ဍိုင်၏ မဏ္ဍိုင်ခွဲ
- “ထိခိုက်ခံရသည့် ရုပ်ရှင်အသိုင်းအဝိုင်းများအတွက် လက်ရှိ သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့်ခြိမ်းခြောက်မှု”မဏ္ဍိုင်၏ မဏ္ဍိုင်ခွဲများအားလုံး
- “ထိခိုက်ခံရသည့် ရုပ်ရှင်အသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် သတင်းအချက်အလက်ရေးရာ လုပ်ဆောင်သူများအပေါ် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့်ခြိမ်းခြောက်မှု၏ အကျိုးသက်ရောက်မှု”မဏ္ဍိုင်၏ မဏ္ဍိုင်ခွဲများအားလုံး။

၃ ယုံကြည်မှုအစိတ်အပိုင်းများကို တိုင်းတာနိုင်မည့်နည်းလမ်းတစ်ခုဖြင့် မည်ကဲ့သို့ ဘောင်ချရမည့်အကြောင်း ပိုမိုသိရှိလိုပါက Internews ၏ ယုံကြည်ရသော သုံးသပ်လေ့လာချက်မူဘောင် (မိုဂျူး ၁) ကို ကူးကားရည်ညွှန်းပါ။

ခေါင်းစဉ် ၂ အပိုင်း ၂ - မှန်ကန်တိကျသော သတင်းအချက်အလက် ရယူ အသုံးပြုခွင့် တိုးတက်စေရန် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းအခြေပြု ဖြေရှင်းရေး နည်းလမ်းများ။

- သင် လုံးဝ မယုံကြည်သည့် ရင်းမြစ်တစ်ခုမှ သတင်းအချက်အလက် ရရှိခဲ့ပါက သင် ဘာလုပ် သလဲ။
- သတင်းအချက်အလက်များကို သင် မည်သို့ စိစစ်အတည်ပြုပါသလဲ။ စိစစ်အတည်ပြုသည့် နည်းစနစ်က ဘာပါသလဲ။
- သတင်းအချက်အလက်များကို စိစစ်အတည်မပြုနိုင်ပါက သင် ဘာလုပ်ပါသလဲ။
- မှန်ကန်တိကျသော သတင်းအချက်အလက်ကို ရယူအသုံးပြုခွင့် တိုးတက်အောင် ဘာလုပ်ပေး နိုင်မလဲ။ အခြေအနေကို ပြောင်းလဲရန် မည်သူအား အကောင်းဆုံးနေရာချထားပေးနိုင်မည်ဟု သင်ထင်ပါသလဲ။ (လူပုဂ္ဂိုလ်၊ ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်း၊ အသိုင်းအဝိုင်း ခေါင်းဆောင်များ၊ ဒေသ အာဏာပိုင်များ၊ မီဒီယာ၊ အစိုးရ၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်သူ၊ စသဖြင့်)

i PAF

- “ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် သတင်းအချက်အလက်ရေးရာ လုပ်ဆောင် သူများအပေါ် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့် ခြိမ်းခြောက်မှု၏ အကျိုး သက်ရောက်မှု” မဏ္ဍိုင်၏ “ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်း၏ ဖြေရှင်းရေး နည်းဗျူဟာများ” မဏ္ဍိုင်ခွဲ
- “သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့် ခြိမ်းခြောက်မှုကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် ရှိ ရင်စွဲ စွမ်းရည်များ” မဏ္ဍိုင်၏ ဆက်ရှင်များအားလုံး

ထောက်ပံ့ကူညီသူအတွက် မှတ်စု - အကယ်၍ ဤခေါင်းစဉ်ကို အခြားသော ခေါင်းစဉ်နှစ်ခုအပေါ် မမှီ ငြိမ်းဘဲဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ထိခိုက်ခံရသူများ၏ စွမ်းရည်များနှင့် ထိခိုက်လွယ်မှုအခြေအနေဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ကောက်ယူနိုင်ရန် ခေါင်းစဉ် ၃ - သတင်းအချက်အလက် အသုံးပြုတတ်ခြင်း၊ ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာများ အသုံးပြုတတ်ခြင်းနှင့် အလေ့အထနည်းလမ်းများမှ မေးခွန်းအချို့ကို ထပ် ထည့်ရန် လိုအပ်နိုင်ပါသည်။

၈။ ခေါင်းစဉ် ၃ - သတင်းအချက်အလက် အသုံးပြုတတ်ခြင်း၊ ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာများ အသုံးပြုတတ်ခြင်းနှင့် အလေ့အထများ

အသိပေးချက် - လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကျပ်အတည်းများသည် သတင်းအချက်အလက် ရယူအသုံးပြုမှုအပေါ် သက်ရောက်နိုင်ခြေရှိပြီး လူများကို သတင်းအချက်အလက်များ ဖန်တီးရန်၊ မျှဝေရန်၊ ရှာဖွေရန်နှင့် ရယူရန်အတွက် မခန့်မှန်းနိုင်သော သို့မဟုတ် တွက်ဆထားသော အန္တရာယ်များကို ရင်ဆိုင်ရန် တွန်းအားပေးသလို ဖြစ်နိုင်ပါသည်။ သတင်းအချက်အလက် အသုံးပြုတတ်ခြင်းနှင့် ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာများ အသုံးပြုတတ်ခြင်းများကို ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ လက်တွေ့ အလေ့အထများနှင့်အတူ အမြဲတမ်း ဆန်းစစ်သုံးသပ်သင့်ပါသည်။

မိတ်ဆက်လေ့ကျင့်ခန်း ပြင်ဆင်ခြင်း -

အတည်ပြုချက်များ သင် ရယူရာတွင် “ဟုတ်ပါတယ်” ဟု တုံ့ပြန်လိုသည့်အချိန်တိုင်း လက်ထောင်ပြုရန် ပါဝင်သူများကို တောင်းဆိုပါ။ ပါဝင်သူများ၏ စိတ်တတ်မြောက်မှုစွမ်းရည်များကို သုံးသပ်ရန် သို့မဟုတ် ရေတွက်တိုင်းတာနိုင်သည့် အချက်အလက်များ ကောက်ယူရန်အတွက် ဤလေ့ကျင့်ခန်းကို အသုံးမပြုသင့်ပါ။ ဆွေးနွေးမှု စတင်ခြင်း၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်များမှာ ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းတွင် ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ သတင်းအချက်အလက်များ ရယူအသုံးပြုရန် (သတင်းအချက်အလက် ဖန်တီးခြင်း၊ မျှဝေခြင်း၊ ရှာဖွေခြင်း သို့မဟုတ် ရယူခြင်း) လိုအပ်သည့် သတင်းအချက်အလက်များနှင့် ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာများ အသုံးပြုတတ်မှု ရှိ မရှိ ဆန်းစစ်ရန်နှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာအကြောင်းအရာက လူပုဂ္ဂိုလ်များကို သတင်းအချက်အလက် ရယူအသုံးပြုရန်အတွက် တွက်ဆထားသည့် အန္တရာယ်များကို ရင်ဆိုင်ရန် တွန်းအားပေးမှု ရှိ မရှိ ဆန်းစစ်ရန်ဖြစ်သည်။ **ပန်းတိုင်မှာ သတင်းအချက်အလက် အသုံးပြုတတ်ခြင်း၊ ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာများ အသုံးပြုတတ်ခြင်းနှင့် အမှန်တကယ် သတင်းအချက်အလက် ဆိုင်ရာ အလေ့အထများပတ်လည်၌ ဆွေးနွေးရန်ဖြစ်သည်ကို အမှတ်ရပါ။**

ဆွေးနွေးမှုကို ဦးဆောင်ရာတွင် သင် အသုံးပြုနိုင်မည့် ခေါင်းစဉ်ခွဲများကို အောက်တွင်ကြည့်ပါ။ သီးခြား အုပ်စုတစ်ခုနှင့် အကြောင်းအရာများနှင့် ပတ်သက်၍ သင်၏ အလေးထားမှုအပေါ် မူတည်ပြီး ဆွေးနွေးမှု ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် လူ 5 ယောက်မှ 6 ယောက်ခန့် ရွေးချယ်ရန် ကျွန်ုပ်တို့ အကြံပြုပါသည် (ဥပမာ - သင်အုပ်စုသည် အင်တာနက် ရယူအသုံးပြုခွင့် မရှိပါက ဒီဂျစ်တယ် အကြောင်း ဆွေးနွေးမှုစတင်မည့်သူများကို သင် ခေါ်ထုတ်နိုင်ပါသည်)

ပါဝင်သူများ၏ သတင်းအချက်အလက် အသုံးပြုတတ်မှု၊ ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာများ အသုံးပြုတတ်မှုနှင့် အလေ့အထများကို အတည်ပြုပါ

- အွန်လိုင်းပေါ်တွင် တွေ့နိုင်သည့် သတင်းအားလုံးသည် မှန်ကန်ပါသည်
- ကျွမ်းကျင်သူများသာ ရေဒီယိုမှတစ်ဆင့် သတင်းအချက်အလက်များ ပံ့ပိုးနိုင်သဖြင့် ဤချန်နယ်ပေါ်မှ သတင်းအချက်အလက်အားလုံးသည် မှန်ကန်သည်
- ကျွန်ုပ်တို့၏ မိသားစုနှင့် သူငယ်ချင်းများက ကျွန်ုပ်အပေါ် ဘယ်တော့မှ လိမ်လည်နိုင်မည် မဟုတ်သဖြင့် ကျွန်ုပ်အား ၎င်းတို့မျှဝေသည့် သတင်းအချက်အလက်အားလုံးကို ကျွန်ုပ် ယုံကြည်၍ ရနိုင်ပါသည်

- သတင်းအချက်အလက်နှင့်ပတ်သက်၍ ကျွန်ုပ် ဆွေးနွေးငြင်းခုံလိုပါသည်
- ကျွန်ုပ်သည် သတင်းအချက်အလက်များကို အခြားသူများထံ မမျှဝေမီ မှန်ကန်မှု ရှိ မရှိ အမြဲတမ်း အတည်ပြု စစ်ဆေးပါသည်
- ဆိုရှယ်မီဒီယာတွင် ကျွန်ုပ်၏ အမည်အမှန်ကို အသုံးပြုပါသည်
- ဆိုရှယ်မီဒီယာပေါ်တွင် အချိန်နှင့်အမျှ ကျွန်ုပ်၏တည်နေရာကို မျှဝေသည်
- ကျွန်ုပ်သည် ဆိုရှယ်မီဒီယာတွင် လူစိမ်းများထံမှ သူငယ်ချင်းဖြစ်ရန် ကမ်းလှမ်းမှုကို လက်ခံပါသည်
- ကျွန်ုပ်သည် ဆိုရှယ်မီဒီယာတွင် ကျော်ကြားသူများထံမှ သူငယ်ချင်းဖြစ်ရန် ကမ်းလှမ်းမှုကို လက်ခံပါသည်
- ကျွန်ုပ်သည် ဆိုရှယ်မီဒီယာတွင် ပရိပိုင်ပုံအတွက် ကျွန်ုပ်၏ ပုံအစစ်ကို အသုံးပြုပါသည်
- ကျွန်ုပ်သည် အများရှေ့တွင် ဘယ်တော့မှ မျှဝေခြင်း သို့မဟုတ် မေးမြန်းခြင်း မလုပ်မည့် သတင်းအချက်အလက်များ ရှိပါသည်
- ကျွန်ုပ်သည် ဖုန်းဖြင့် ဘယ်တော့မှ မျှဝေခြင်း သို့မဟုတ် မေးမြန်းခြင်း မလုပ်မည့် သတင်းအချက်အလက်များ ရှိပါသည်
- ကျွန်ုပ် အွန်လိုင်း (သို့မဟုတ် အင်တာနက်မရှိသည့် နေရာများတွင် ရေဒီယိုပေါ်) တွင် ဘယ်တော့မှ မျှဝေခြင်း သို့မဟုတ် မေးမြန်းခြင်း မလုပ်မည့် သတင်းအချက်အလက်များ ရှိပါသည်။

လမ်းညွှန်မေးခွန်းများ

ခေါင်းစဉ် ၃ အပိုင်း ၁ - သတင်းအချက်အလက် အသုံးပြုတတ်ခြင်း၊ ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာများ အသုံးပြုတတ်ခြင်းနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကြပ်အတည်းများကြောင့် ထိခိုက်ခံရသည့်လူများအပေါ် ဘေးကင်းလုံခြုံသည့် သတင်းအချက်အလက် ရယူအသုံးပြုမှုနှင့်ပတ်သက်သည့် သက်ရောက်မှုများကို ဆန်းစစ်ပါ။

- နေ့စဉ်ဘဝတွင် အများရှေ့၌ ပြောဆိုရန် သင် ကြောက်ရွံ့ရသော အကြောင်းအရာများ ရှိပါသလား။ ဖုန်းဖြင့် ပြောဆိုရာတွင်ရော ရှိပါသလား။ မည်သည့်သတင်းအချက်အလက်များက ထိခိုက်လွယ်သော်လည်း ရယူရန် (ဖုန်းတီးခြင်း၊ မျှဝေခြင်း၊ ရှာဖွေခြင်း၊ ရယူခြင်း) အန္တရာယ်ရင်ဆိုင်သင့်သည်ဟု သင်ထင်ပါသလဲ။
- အကယ်၍ ရေဒီယိုနှိုးတစ်ခုတွင် သင်ပါဝင်ဖြစ်ပါက မမျှဝေလိုသည့် သင်၏ ကိုယ်ရေးကိုယ်တာ သတင်းအချက်အလက်များ ရှိပါသလား။ ဘာကြောင့်ပါလဲ။ အွန်လိုင်းတွင် သင်မျှဝေသည့် သတင်းအချက်အလက်များအတွက်ရော ဘယ်လိုရှိပါသလဲ။



- မက်ဆေ့ချ် အက်ပ်များရှိ အုပ်စုဖွဲ့စကားပြောခြင်း (group chat) ကို အသုံးပြုရာတွင် အုပ်စုအတွင်းရှိ လူအားလုံးကို ပုံမှန်အားဖြင့် သင် သိကျွမ်းပါသလား။ ၎င်းက သတင်းအချက်အလက် မည်မျှကို သင် မျှဝေပြီး ဆွေးနွေးပြောဆိုမှုများတွင် မည်မျှပါဝင်ကြောင်းအပြင် အုပ်စုတွင်း မျှဝေသည့် သတင်းအချက်အလက်များအပေါ် သင် မည်မျှယုံကြည်မှု ရှိသည်ဆိုခြင်းအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိပါသလား။
- အွန်လိုင်းတွင် သတင်းအချက်အလက် မျှဝေ သို့မဟုတ် ပို့စ်တင်ပြီးနောက် အနှောင့်အယှက် ပေးခံရသော/အနိုင်ကျင့်ခံရသော လူများအကြောင်း သင် ကြားဖူး/မျက်မြင်တွေ့ဖူး ပါသလား။ ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းတွင်းရှိ မည်သူများသည် ဆိုရှယ်မီဒီယာပေါ်တွင် ပြဿနာများ ပိုမိုကြုံတွေ့ရနိုင်ခြေ ရှိပါသလဲ၊ ဘာကြောင့်ပါသလဲ။ အကယ်၍ သင်ကိုယ်တိုင် သို့မဟုတ် သင်၏ မိတ်ဆွေတစ်ယောက်ယောက်သည် ဆိုရှယ်မီဒီယာပေါ်တွင် ဦးတည် တိုက်ခိုက်ခံခဲ့ရပါက ၎င်းကို မည်ကဲ့သို့ သတင်းပို့ တိုင်ကြားရမည်ကို သိပါသလား (အွန်လိုင်းနှင့် အော့ဖ်လိုင်းနည်းများဖြင့်)။ သင်တို့ကို ဘယ်သူတွေက ကူညီပေးနိုင်သလဲ။

i PAF

- “လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာ”နှင့် “သမားရိုးကျနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်မီဒီယာမြင်ကွင်း” “အကြောင်းအရာ”မဏ္ဍိုင်၏ မဏ္ဍိုင်ခွဲ
- “ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများအတွက် လက်ရှိ သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့်ခြိမ်းခြောက်မှု”မဏ္ဍိုင်၏ မဏ္ဍိုင်ခွဲများအားလုံး
- “ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် သတင်းအချက်အလက်ရေးရာ လုပ်ဆောင်သူများအပေါ် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့်ခြိမ်းခြောက်မှု၏ အကျိုးသက်ရောက်မှု”မဏ္ဍိုင်၏ မဏ္ဍိုင်ခွဲများအားလုံး။

လမ်းညွှန်မေးခွန်းများ

ခေါင်းစဉ် ၃ အပိုင်း ၂ - သတင်းအချက်အလက် အသုံးပြုတတ်ခြင်းနှင့် ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာများ အသုံးပြုတတ်ခြင်းများကို ဆောက်တည်ရန်၊ အဖျက်သဘောဆောင်သည့် ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနည်းလမ်းများကို လျော့ချရန် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းအခြေပြု နည်းလမ်းများ။

- သတင်းအချက်အလက်များ (ဖန်တီးခြင်း၊ မျှဝေခြင်း၊ ရှာဖွေခြင်းနှင့် ရယူခြင်း) အကြောင်း ဆွေးနွေးငြင်းခုံနိုင်ရန်နှင့် ရယူသုံးစွဲနိုင်ရန် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းတစ်ခုအတွက် ဘေးကင်းလုံခြုံသည့် နေရာများ ရှိပါသလား။
- သတင်းအချက်အလက် အသုံးပြုတတ်ခြင်းနှင့် ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာများ အသုံးပြုတတ်ခြင်းများကို မြှင့်တင်ရန် ဘာလုပ်ပေးနိုင်မလဲ။ အခြေအနေကို ပြောင်းလဲရန် မည်သူအား အကောင်းဆုံး



နေရာချထားပေးနိုင်မည်ဟု သင်ထင်ပါသလဲ။ (လူပုဂ္ဂိုလ်၊ ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်း၊ အသိုင်းအဝိုင်း ခေါင်းဆောင်များ၊ ဒေသအာဏာပိုင်များ၊ မီဒီယာ၊ အစိုးရ၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်သူ၊ စသဖြင့်)

- သတင်းအချက်အလက် ရယူရန် အန္တရာယ်ရင်ဆိုင်ရနိုင်သည့် လိုအပ်ချက်များကို လျှော့ချရန် ဘာလုပ်ပေးနိုင်ပါမလဲ။ အခြေအနေကို ပြောင်းလဲရန် မည်သူအား အကောင်းဆုံးနေရာချထား ပေးနိုင်မည်ဟု သင်ထင်ပါသလဲ။ (လူပုဂ္ဂိုလ်၊ ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်း၊ အသိုင်းအဝိုင်း ခေါင်းဆောင် များ၊ ဒေသအာဏာပိုင်များ၊ မီဒီယာ၊ အစိုးရ၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင် သူ၊ စသဖြင့်)

i PAF

- “ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် သတင်းအချက်အလက်ရေးရာ လုပ်ဆောင် သူများအပေါ် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့် ခြိမ်းခြောက်မှု၏ အကျိုး သက်ရောက်မှု” မဏ္ဍိုင်၏ “ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ ဖြေရှင်းရေး နည်းဗျူဟာများ” မဏ္ဍိုင်ခွဲ
- “သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်သည့် ခြိမ်းခြောက်မှုကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် ရှိရင်စွဲ စွမ်းရည်များ” မဏ္ဍိုင်၏ ဆက်ရှင်များအားလုံး
- + ဤဆက်ရှင်ပါ မေးခွန်းများသည် ဒေသမီဒီယာများနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်သူများအား စီမံကိန်းများကို မည်သို့ ရေးဆွဲသင့်ကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့၏ ဆက်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းများကို ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ အကြံပြု ချက်များနှင့် ကိုက်ညီအောင် မည်သို့ပြင်ဆင်သင့်ကြောင်းကိုလည်း လမ်းညွှန်ပေးပါသည်။

ဦးတည်အုပ်စုဖွဲ့ ဆွေးနွေးခြင်း(FGD) နှင့် အခြားစီစဉ်ထားသော အချက်အလက်စုဆောင်းခြင်းများ ပြီးစီးသည်နှင့်တပြိုင်နက် သင်ရရှိထားသော သတင်းအချက်အလက်များကို လေ့လာသုံးသပ်ရန် သင် အသင့်ဖြစ်ပါပြီ။ မိုဂျူး ၃ - သတင်းအချက်အလက်နှင့်ဆက်စပ်သည့် ကာကွယ်ရေးအန္တရာယ်များ လျှော့ချခြင်း - သုံးသပ်လေ့လာချက်မူဘောင်သည် သတင်းအချက်အလက်ကို ဘေးကင်းလုံခြုံစွာနှင့် အဓိပ္ပါယ်ရှိစွာ ရယူအသုံးပြုခွင့်များ ပိုမိုများပြားလာစေရေးအတွက် သတင်းအချက်အလက်များကို သုံးသပ်လေ့လာပြီး အကြံပြုချက်များအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲနည်းများအား လမ်းညွှန်ပြသထားပါသည်။ မိုဂျူး ၂ - ကျွန်ုပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် နည်းလမ်းများကို လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် ပြင်ဆင်ပြီး ပိုမို ဘေးကင်းသည့် သတင်းအချက်အလက် ဂေဟစနစ်တစ်ခုဖြစ်လာအောင် ကျွန်ုပ်အနေဖြင့် ဘယ်လို ကူညီပေးနိုင်မလဲ။ အသိုင်းအဝိုင်းအခြေပြု တုံ့ပြန်အကြံပြုချက်နှင့် တိုင်ကြားမှု ယန္တရားစနစ်များ ဖော် ဆောင်ခြင်းအပါအဝင် ၎င်းတို့၏ သတင်းအချက်အလက်နှင့်ပတ်သက်၍ လုပ်ကိုင်ပုံနည်းလမ်းများနှင့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် ဆက်ဆံရေးနည်းလမ်းများကို လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် ပြင်ဆင်နိုင် ရေးတွင် ဤလေ့လာသုံးသပ်မှုကို အသုံးပြုရန် ဒေသတွင်း သတင်းအချက်အလက်ရေးရာ လုပ်ဆောင် သူများကို ကူညီပေးပါမည်။

လမ်းညွှန်မြေပုံ — သတင်းအချက်အလက်နှင့် အန္တရာယ်များ — သတင်းအချက်အလက် ဂေဟစနစ်အတွက် အကာအကွယ်ပေးရေး ချဉ်းကပ်နည်းဆိုင်ရာ မိုဂျူးများနှင့် နောက်ဆက်တွဲများကိုမည်သို့ အသုံးပြုရပါမလဲ။



မေး -

ဒေသခံ သတင်းစာတစ်စောင်၏ အွန်လိုင်းစာမျက်နှာကို ကျွန်ုပ် စီမံကွပ်ကဲနေပြီး ကျွန်ုပ်တို့ ရေးသားထားသည့် ဆောင်းပါးတစ်ပုဒ်က ဒေါသဖြစ်စရာ မှတ်ချက်များကို လှုံ့ဆော်ပေးပြီးနောက် အကြမ်းဖက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ကောလဟာလတချို့ကို ကြားခဲ့ရပါသည်။

ဖြေ -

ဤသို့ဖြစ်ပွားမှုကို လျော့ပါးစေရန်နှင့် ထပ်မံ မဖြစ်ပွားစေရန် ရည်ရွယ်သော လုပ်ငန်းများကို လမ်းညွှန်ပေးရန် မိုဂျူး ၂ နှင့် ၄ ကို ကြည့်ပါ။ ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများမှ အသံများကို နားထောင်ပြီး ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းထဲတွင် ဤဆောင်းပါးက အစပျိုးသည့် ပြဿနာများအကြောင်းကို ပိုမိုနားလည်ရန် မိုဂျူး ၃ နှင့် ဆက်စပ်ကိရိယာများကို ကြည့်ပါ။



မေး -

ကျွန်ုပ်သည် ကာကွယ်ရေး ဦးတည်ချက်များကို စောင့်ကြည့်ရန်နှင့် အစီအစဉ်ဆွဲမှုများအကြောင်း သတင်းပို့ခြင်းအား လေ့လာသုံးသပ်မှုများပြုလုပ်ရန် ပြင်ဆင်နေသော ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး လုပ်ဆောင်သူတစ်ဦးဖြစ်သည်။

ဖြေ -

မိုဂျူး ၃ နှင့် ဆက်စပ်နောက်ဆက်တွဲများသည် သင့်ကိရိယာများကို ဒီဇိုင်းရေးဆွဲရန်နှင့် အချက်အလက်များကို စုစည်းရာ၌ ကူညီပေးရန် လေ့လာသုံးသပ်ချက် မူဘောင်အပြင် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်စပ်ကာကွယ်ရေးအန္တရာယ်များနှင့် ပတ်သက်သည့် လေ့လာသုံးသပ်မှု ပြုလုပ်ရန် လမ်းညွှန်ချက်များ ပံ့ပိုးပေးပါသည်။



မေး -

ကျွန်ုပ်သည် ဒေသဆိုင်ရာ ရေဒီယိုအသံလွှင့်ဌာနတစ်ခုတွင် အလုပ်လုပ်ပြီး ဒေသအတွင်း ကျား/မအခြေပြု အကြမ်းဖက်မှု (GBV) မြင့်တက်လာခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဒေသဆိုင်ရာ နှင့် နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဆိုးဖြတ်ချက်ချမှတ်သူများကြားတွင် အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများကို အားပေးရန်အတွက် အကြောင်းအရာများကို ရေးသားဖော်ထုတ်လိုပါသည်။

ဖြေ -

အဆိုပါ လမ်းညွှန်ချက်များတွင် ထိခိုက်လွယ်သော သတင်းအချက်အလက်များအား ဘေးကင်းစွာ အသုံးပြုနိုင်ရန် လမ်းညွှန်ချက်များ(မိုဂျူး ၂ နှင့် ၄)နှင့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းအတွင်း GBV ကို လျော့ချရာတွင် သို့မဟုတ် ပိုမိုဆိုးရွားစေရာတွင် သတင်းအချက်အလက်၏ အခန်းကဏ္ဍကို သုံးသပ်လေ့လာနိုင်ပုံ (မိုဂျူး ၃) တွင် လမ်းညွှန်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။



မေး -

ကျွန်ုပ်သည် အစိုးရမဟုတ်သည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအတွက် အလုပ်လုပ်ပြီး ထိခိုက်ခံရသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းနှင့် သတင်းအချက်အလက် ဝေမျှရန် Facebook စာမျက်နှာတစ်ခု ဖွင့်ချင်ပါသည်။ ၎င်းအား လူမှုအဖွဲ့ဝင်များ ဘေးကင်းကင်းနှင့် သုံးနိုင်ကြောင်း သေချာစေရန် ဘယ်လိုလုပ်ရပါမလဲ။

ဖြေ -

ဘေးကင်း၊ အဓိပ္ပါယ်ရှိပြီး ရယူအသုံးပြုနိုင်သော အချက်အလက်ချန်နယ်များ တည်ဆောက်ခြင်းဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်ကို မိုဂျူး ၂ တွင် တွေ့ရှိနိုင်ပါသည်။



မေး -

ကျွန်ုပ်သည် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုတွင် လုပ်ကိုင်နေပြီး တုံ့ပြန်ချက်နှင့်တိုင်ကြားမှုစနစ်ကို ပြန်လည်သုံးသပ် (သို့မဟုတ် လိုအပ်ပါက ရေးဆွဲ) လိုပါသည်။

ဖြေ -

မိုဂျူး ၂ တွင် သတင်းအချက်အလက်ကို ဘေးကင်းပြီး အဓိပ္ပါယ်ရှိစွာ ရယူအသုံးပြုနိုင်သော တုံ့ပြန်ချက်နှင့်တိုင်ကြားမှု ယန္တရားများနှင့် ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပါသည်။



မေး -

ကျွန်ုပ်သည် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကျပ်အတည်း တစ်ခုကြောင့် ထိခိုက်ခံခဲ့ရသော နိုင်ငံတစ်ခုတွင် ကဏ္ဍပေါင်းစုံပါဝင်သည့် ဆန်းစစ်လေ့လာမှုတစ်ခုကို ဦးဆောင်နေသော လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးမှူးတစ်ဦး ဖြစ်ပါသည်။ ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် ဘေးကင်းစွာ မည်ကဲ့သို့ ထိတွေ့ဆက်ဆံရမည်နည်း။

ဖြေ -

လမ်းညွှန်ချက်များတွင် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် ဘေးကင်းစွာ ထိတွေ့ဆက်ဆံရန်နှင့် မိုဂျူး ၂ တွင် အဓိက ပါဝင်ပတ်သက်သူများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် လမ်းညွှန်ချက်များ ပါဝင်ပါသည်။ မိုဂျူး ၃ သည် ဆန်းစစ်ချက်တစ်ခုတွင် သတင်းအချက်အလက် အစိတ်အပိုင်းများ ထည့်သွင်းနည်းကို လမ်းညွှန်ပေးပါသည်။

